

*Le texte français suit.



For immediate release

May 10, 2021

Service level increases to take effect May 17, 2021

MONCTON, NB – In order to continue the COVID-19 recovery for Codiac Transpo, service levels will be increasing by adding afternoon service on three routes, effective Monday, May 17, 2021. This service level increase will equate to 65 additional hours of service in different parts of the City each week and responds to increased demand on certain routes.

In light of afternoon service gaps, two new additional routes are being created to provide afternoon service by combining routes and an additional bus is being added to the existing 50-Red Line route. Effective Monday, May 17, 2021, the following route changes will take effect:

- **Route 50 (Red Line)**- An additional bus will be added to the 50-Red Line in order to provide afternoon service. This additional bus will operate on the current 50-Red Line routing between 11:15 a.m. and 4:00 p.m.. This service increase is being made in light of increased ridership on this route since it was introduced on March 14, 2021. For the schedule, visit: <http://bit.ly/RouteTrajet50>.
- **Route 1 (Moncton West)**- This is a new route that will operate Monday to Friday and service Moncton's West End. This bus will operate between 10:45 a.m. and 3:30 p.m. on the routing of the current Route 60-Bessborough and Route 65-Killam in order to provide service during the afternoon gap(s) on those routes. This route will provide direct service to 1111 Main for transfers to other routes, as well as direct service to the Moncton Hospital. For the route description and schedule of this route, visit: <http://bit.ly/WestMonctonOuest>.
- **Route 2 (Moncton East)**- This new route will operate between 11:15 a.m. and 3:00 p.m. to provide afternoon service gaps in the East part of Moncton. The route will operate from Monday to Friday and service the area served by the following routes: 61-Elmwood, 66-Caledonia, and 63-Lewisville. This service increase will provide an afternoon trip to Pine Tree Village and the Moncton Industrial Park West. For the route description and schedule of this route, visit: <http://bit.ly/EastMonctonEst>.

These changes are pilot projects and are the next steps in recovering service levels that have remained reduced in light of COVID-19. Codiac Transpo will continue to monitor ridership demand in order to adjust service levels and routing as much as possible to ensure that the schedules and routing reflect the needs of passengers.

Customers are encouraged to download the Codiac Transpo mobile app or use the virtual services online at app.codiactranspo.ca to view the latest schedules and up-to-the minute changes, including those that will take effect on March 14, 2021.

-30-

Information:

Austin Henderson

Corporate Communications, City of Moncton
506-389-5940 / austin.henderson@moncton.ca



Pour diffusion immédiate

Le 10 mai 2021

Les niveaux de service augmentés à partir du 17 mai 2021

Moncton (N.-B.) – Dans le cadre du rétablissement de ses services pendant la COVID-19, Codiak Transpo haussera, à partir du lundi 17 mai 2021, ses niveaux de service en assurant sur trois trajets le transport en après-midi. Cette hausse des niveaux de service, qui représente 65 heures de service de plus dans différents secteurs de la ville par semaine, permettra de répondre à la demande, qui augmente sur certains circuits.

Pour assurer le service qui ne l'était pas en après-midi, Codiak Transpo crée deux nouveaux trajets supplémentaires en regroupant des trajets et en ajoutant un autobus sur la 50-Ligne rouge existante. Voici les changements qui entreront en vigueur le lundi 17 mai 2021 :

- **50-Ligne rouge** – Un autobus sera ajouté sur le circuit de la 50-Ligne rouge pour transporter les usagers en après-midi. Cet autobus servira le trajet 50 actuel entre 11 h 15 et 16 h en raison de l'augmentation de l'achalandage sur cette ligne depuis qu'elle a été mise en service, le 14 mars 2021. Pour prendre connaissance de l'horaire, veuillez cliquer sur <http://bit.ly/RouteTrajet50>.
- **1-Moncton Ouest** – Ce nouveau trajet sera en service du lundi au vendredi dans le secteur ouest de Moncton. L'autobus transportera les usagers entre 10 h 45 et 15 h 30 sur les lignes 60-Bessborough et 65-Killam actuelles, ce qui permettra d'assurer le service qui ne l'était pas en après-midi. La ligne 1 se rendra directement au 1111, rue Main, pour les correspondances avec d'autres circuits, et à l'Hôpital de Moncton. Pour prendre connaissance de la description et de l'horaire de ce trajet, veuillez cliquer sur <http://bit.ly/WestMonctonOuest>.
- **2-Moncton Est** – Ce nouveau circuit sera opérationnel entre 11 h 15 et 15 h pour transporter les usagers en après-midi dans le secteur est de Moncton. L'autobus parcourra, du lundi au vendredi, le secteur actuellement servi par les lignes 61-Elmwood, 66-Caledonia et 63-Lewisville. Ce circuit comprendra, dans l'après-midi, un trajet à destination de Pine Tree Village et du Parc industriel de Moncton Ouest. Pour prendre connaissance de la description et de l'horaire de ce trajet, veuillez cliquer sur <http://bit.ly/EastMonctonEst>.

Ces changements sont des projets pilotes. Il s'agit des prochaines étapes dans le rétablissement des niveaux de service, qui sont restés réduits à cause de la COVID-19. Codiak Transpo continuera de surveiller l'achalandage et la demande pour rajuster dans toute la mesure du possible les niveaux de service et les circuits afin de s'assurer que les horaires et les trajets répondent aux besoins des usagers.

Les clients sont invités à télécharger l'application mobile de Codiak Transpo ou à faire appel aux services virtuels (app.codiactranspo.ca) pour consulter les horaires les plus récents et les changements de dernière minute, dont ceux qui sont entrés en vigueur le 14 mars 2021.

-30-

Personne-ressource pour les médias :

Austin Henderson
Communications, Ville de Moncton
506-389-5940/austin.henderson@moncton.ca